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www.tydeniky.cz

Nenašli jste Metropol v domovní schránce? Aktuální výtisky jsou k mání také: v Ústí nad Labem – Masarykova nemocnice – krajský úřad – magistrát – 
VZP – kavárna Buff – fi tness Gladiator. V Teplicích – Olympia centrum a hypermarket Albert – magistrát – dům kultury a divadlo – sportovní hala – lázeň-
ské domy – nemocnice – zdravotní středisko Krupka. V Mostě – městská knihovna – Repre – aquadrom, nemocnice – hotel Cascade. V Chomutově – magis-
trát – sportovní hala – zoopark – nemocnice. V Děčíně – nemocnice, magistrát, knihovna. V Litoměřicích - nemocnice. Více na www.tydeniky.cz – distribuce
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ÚSTECKÝ KRAJ

www.vetruse.cz

■ Jak byste charakterizovala přínos žen pro vysokou 
politiku?
Já mám postoj k ženám v politice velice kladný. Už několik let je 
snahou mou a mého kolektivu navyšovat počty lidí v členských 
základnách nejenom mladými, zkušenými, vzdělanými, ale 
hlavně ženami, které mají na věc jiný náhled. Tím však nepod-
ceňuji muže, kteří svou práci dovedou také svědomitě. Avšak 
žena je křehčí a více promýšlí důsledky, to je ten přínos.
■ Mnohé hospodyňky právě teď začínají myslet na Vánoce 
a práce s nimi spojené. Jak jste na tom vy?
Zatím se snažím tolik si nepřipouštět, že jsou tyto svátky za 
dveřmi, avšak přiznám se, že tlakem obchodních domů, kte-
ré nabízejí zboží s vánočními motivy již tři měsíce dopředu, mě 
má snaha opouští a nutí dívat se po dárcích pro rodinu, které by 
udělaly radost. Pro mnohé již nejsou tyto vánoční dny svátky 
pohody a klidu, ale naopak. Mě vánoční nostalgie přepadá až ve 
chvíli, kdy společně usedáme k prostřenému stolu.
■ Ve srovnání s předchozím vedením kraje musíte na-
víc řešit dopady hospodářské a fi nanční krize, což jistě 
není vůbec jednoduché. Které oblasti z vašeho širokého 
záběru vyžadují v tomto směru největší úsilí?
Ústecký kraj se dlouhodobě potýká s vysokou nezaměstna-
ností, která se s hospodářskou krizí a odchodem některých 
investorů ještě zvýšila. Chceme zlepšit atraktivnost našeho 
regionu pro investory, proto již teď vedeme úspěšná jedná-
ní se zahraničními aktéry. Je nutné dostavět silnice, které 
nám pomohou pracovní příležitosti do regionu opět přitáh-
nout. Věřím, že se nám daří utvářet dobrou image Ústecké-
ho kraje v zahraničí. Chceme, aby Ústecký kraj nejen čerpal 
maximum ze svých tradičních odvětví, ale zaměřil se i ji-
ným směrem, například na cestovní ruch. Věřím, že hospo-
dářská krize nás nezlomí a že budeme mít příležitost zlep-
šit situaci v oblasti nezaměstnanosti. 
■ Co byste ráda naším prostřednictvím vzkázala občanům 
Ústeckého kraje? 
Jednou mi jeden starosta řekl: „Věřím, že budete hejtmankou pro 
nás všechny.“ Ráda bych jeho přání naplnila.

Auto Classic Club Chomutov  
děkuje generálnímu partnerovi 

za podporu akce 
„Ústecká motorshow“ 

dne 21.–23. 8. 2009.

Text: Metropol, foto: archiv Jany Vaňhové

Jana Vaňhová:
krize nás nezlomí

V listopadu tomu bude rok, co po přesvědčivém vítězství ČSSD v krajských volbách zvolili zastupitelé Ústeckého 
kraje hejtmankou Janu Vaňhovou. Jak jí měsíce plné nových povinností, radostí i starostí utekly?

■ Jaký pocit ze svého působení v čele kraje dosud máte?
Své pocity se snažím z politického hlediska potla-
čit. Na tuto otázku by měli odpovídat spíše obča-
né Ústeckého kraje, jelikož oni jsou tou prioritou, 
pro kterou se snažím jako hejtmanka Ústecké-
ho kraje činit maximum. V uplynulých dvanác-
ti měsících je velkým pozitivním krokem úhra-
da regulačních poplatků za občany Ústeckého 
kraje ve zdravotnických zařízeních. Zaměřila 
jsem se také na školství, kulturu, životní pro-
středí a na jednání s novými investory pro 
úspěšnou budoucnost. Nyní chci být důsled-
ná v řešení otázky extremismu a celkového 
zlepšení bezpečnosti občanů v tomto kraji.
■ Co vám za tu dobu udělalo největ-
ší radost?
Radost mám z každé dobře vykonané prá-
ce, která je vidět a hlavně je užitečná a pří-
nosná. Avšak mám-li být konkrétní, zmíni-
la bych například počet žáků v učebních 
oborech, který každým rokem roste.
■ Kdy a na co jste se naopak nej-
víc zlobila?
Zlobím se na nekonkrétnosti, které se 
občas objevují v médiích. Informace 
jsou leckdy neúplné, ztrácejí na význa-
mu a občané je následně vnímají spí-
še negativně. 
■ Jste jednou ze dvou vůbec prv-
ních hejtmanek v České repub-
lice. Je to výhoda oproti vašim 
mužským protějškům? 
Výhoda? Naopak. Žena na takové 
funkci je obklopena několika muži, 
kteří mají neustálou tendenci ji spí-
še podceňovat nežli chválit. Avšak to 
je pro mě ten hnací motor, který mě 
nutí se při takových výtkách zamys-
let a činit věci ještě lepšími.
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Drážďanské letiště jede 
podle zimního plánu

Ústí nad Labem | Zimní sezonu zahájilo 25. října dráž-
ďanské letiště, které týdně disponuje 250 odlety do 50 de-
stinací ve 13 zemí Evropy, severní Afriky a Přední Asie. 

Zimní letový plán, jenž je platný do 27. března 2010 
a který v Ústí nad Labem prezentovali zástupci letiště, 
nově zařazuje každé pondělí a pátek lety do Moskvy, kde 
je přípoj do dalších šestadvaceti cílů v Rusku, Číně, Thaj-
sku a Libanonu, a pět odletů týdně do Varšavy. „Nově jsou 
v nabídce také přímé lety do Larnaky na Kypru. Top destinací 
sezony se šesti odlety týdně, což je o dva více než uplynulou 
zimu, je turecká Antalya, novinkou jsou i lety do Ciudad Real 
ve Španělsku,“ vyjmenoval jednatel Letiště Dresden In-
ternational Michael Hupe. Z drážďanského letiště odlétá 
a přistává na něm šestnáct aerolinek. 
Online odletový řád se všemi přímými lety i spojení s pře-
stupem lze najít na www.letiste-drazdany.cz. Informace 
na stránkách jsou ve čtyřech jazycích včetně češtiny.
Na jazykovou bariéru na drážďanském letišti by neměli 
narazit ani čeští turisté, kteří nehovoří německým jazy-
kem. Zaměstnanci letiště využívají jeho dostupnost jak 
autem (například z Ústí nad Labem tam trvá cesta pěta-
čtyřicet minut), tak vlakem. Jednatel Michael Hupe zmínil 
plán rozšíření kapacity krytého parkoviště o 1 313 míst 
na 2 872, a to od června příštího roku. 
Na příští rok, 18. a 19. září, letiště chystá u příležitosti 
svého 75. výročí pátou velkou slav-
nost a letištní noc. Po akci Funk & 
Soul Night posledního října je plá-
novaný tradiční přílet Santa Clause
 24. prosince, oblíbený zejména me-
zi dětmi.

Text a foto: Alena Volfová

svého 75. výročí pátou velkou slav-
nost a letištní noc. Po akci Funk &
Soul Night posledního října je plá-
novaný tradiční přílet Santa Clause
24. prosince, oblíbený zejména me-
zi dětmi.

1.  Rada Ústeckého kraje NEROZHODLA o prolome-
ní tzv. územních ekologických limitů těžby hně-
dého uhlí zrušením usnesení vlády č. 444/1991 
ze dne 30. října 1991. Toto je obsahem návrhu 
SEK, což Rada Ústeckého kraje ve svém usnese-
ní pouze konstatovala s tím, že požaduje v pří-
padě takového rozhodnutí splnit podmínku

VYŘEŠENÍ VŠECH STŘETŮ ZÁJMU MEZI
TĚŽEBNÍMI SPOLEČNOSTMI A VLASTNÍKY
NEMOVITOSTÍ, VČETNĚ VYŘEŠENÍ ZÁJMU

JEDNOTLIVÝCH OBCÍ.
Neboli bez jasné dohody a splnění požadavků 

občanů a obcí zrušení těchto limitů není možné.
2.  Rada Ústeckého kraje jednoznačně podporuje 

také zvýšení odvodů za vytěženou surovinu 
z dobývacích prostor a směřovat takto získané 
zdroje k navýšení prostředků kraje na progra-
my revitalizace území a jeho resocializaci.

ČSSD stále trvá na další podmínce, která je 
nedílnou součástí programu ČSSD, která však 

nemůže být jako politická proklamace připoje-
na k věcným připomínkám k SEK, totiž na ko-
nání referenda, kde by občané Ústeckého kraje 
sami rozhodli, zda se mají či nemají prolomit 
ekologické územní limity těžby.

Opakujeme:
podmínka ČSSD na konání krajského

referenda o zrušení územních limitů těžby 
v dotčených obcí stále trvá.

Ing. Jiří Paroubek, předseda ČSSD
Ing. Petr Benda, předseda KVV ČSSD Ústeckého kraje

Jana Vaňhová, hejtmanka Ústeckého kraje

ČSSD: O případném zrušení těžebních limitů
v Ústeckém kraji musí rozhodnout občané

Některá média v minulém týdnu nesprávně interpretovala připomínky Rady Ústeckého kra-
je ze dne 21. října 2009 ke Státní energetické koncepci do roku 2050 (SEK) tak, jak ji k veřej-
nému projednání předložilo Ministerstvo průmyslu a obchodu (MPO).

Festival tance 
a show mistrů

Městem tance se stane v sobotu
7. listopadu Ústí nad Labem, 
kde se ve Sportovním centru 
Sluneta uskuteční čtyřicátý Me-
zinárodní taneční festival. Sou-
těžní a zábavná taneční show 
s mezinárodním zastoupením 
začne v 17.00 hodin. Mistrovství 
České republiky ve standardních 
a latinsko-amerických forma-
cích a Mistrovství Evropské unie 
v deseti tancích - standardu i la-
tině doprovodí show dvou nej-
lepších tanečních párů na světě. 
Viceprezident Českého svazu 
tanečního sportu Petr Barnat to 
komentoval slovy, že nic lepšího 
na světě už není. „Zatím se ni-
komu nepovedlo dostat oba páry 
v jeden den na jeden parket,“ řekl 
Petr Barnat.  (av)

Most | Skupina Czech Coal 20. října  in-
formovala své partnery v Teplárenském 
sdružení, že zásoby hnědého uhlí za stá-
vajícími územními limity těžby budou 
primárně sloužit potřebám domácích 
tepláren.  

Aktuální podoba Státní energetické kon-
cepce navrhuje vytvořit podmínky pro od-
blokování těchto zásob. V případě skupiny 
Czech Coal jde v lokalitě ČSA o největší do-
mácí ložisko, jehož odhadovaný objem činí 
750 milionů tun kvalitního hnědého uhlí.
„Po prostudování návrhu Státní energetic-
ké koncepce z října letošního roku můžeme 
konstatovat významný posun ve prospěch 

racionálního a odborného řešení situace 
české energetiky. Vnímáme pozitivně nejen 
návrh odstranit nesystémové administrativ-
ní překážky zpřístupnění zásob uhlí v plat-
ných dobývacích prostorech, ale i důraz, 
jaký autoři přikládají nutnosti zabezpečit 
teplárnám dostatek paliva ve střednědobém 
horizontu,“ uvádí ve svém dopise Teplá-
renskému sdružení Petr Pudil. Tepláren-
ské společnosti dále ubezpečil, že jakmile 
budou pro využití těchto zásob vytvořeny 
legislativní podmínky, je skupina Czech 
Coal připravena neprodleně dokončit jed-
nání o podmínkách dodávek k oboustran-
né spokojenosti.  
Czech Coal je jedním z členů Teplárenského 

sdružení ČR a je významným dodavatelem 
hnědého uhlí na domácí trh. Skupina zahr-
nuje obchodníka s energetickými komodi-
tami Czech Coal a. s., která obchoduje pře-
devším s hnědým uhlím, elektrickou ener-
gií a povolenkami na emise skleníkových 
plynů. Dále ji tvoří Litvínovská uhelná a. s.
s největším objemem zásob uhlí v ČR, 
Vršanská uhelná a. s. s životností zásob 
v rámci limitů až do roku 2058, Czech Coal 
Services a. s., poskytující sdílené služby 
těžebním společnostem, a řada dalších ob-
služných společností. Do skupiny byla le-
tos začleněna i společnost REN Power CZ, 
přední český investor do obnovitelných 
zdrojů energie. (met)

METROPOL  tip

Czech Coal počítá s uhlím  za limity pro teplárny  

BMW
Auto Grál

Radost z jízdy

Auto Grál s.r.o. Ústí nad Labem
jediný autorizovaný prodej a servis
BMW Group v Ústeckém kraji

Bližší informace u prodejního teamu, tel.: 475 201 527, e-mail: bmw@autogral.cz

Mimořádná nabídka nových vozidel
s odpočtem DPH

BMW 116d
Ceníková cena: 753.220,- Kč
Aktuální nabídka: 529.000,- Kč bez DPH

BMW 525xd
Ceníková cena: 1.691.666,- Kč
Aktuální nabídka: 1.179.000,- Kč bez DPH

BMW X5 35d
Ceníková cena: 1.931.850,- Kč
Aktuální nabídka: 1.349.000,- Kč bez DPH 

BMW 318d
Ceníková cena: 1.068.525,- Kč

Aktuální nabídka: 729.000,- Kč bez DPH

BMW X6 35d
Ceníková cena: 2.367.758,- Kč

Aktuální nabídka: 1.849.000,- Kč bez DPH

BMW X3 20d
Ceníková cena: 1.375.191,- Kč

Aktuální nabídka: 999.000,- Kč bez DPH 

www.autogral.cz
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Babybox v ústecké nemocnici je de-
větadvacátým, který byl zprovozněn 
Nadačním fondem pro odložené dě-
ti Statim a jehož cílem je pomáhat 
matkám, které se v tísnivé psychické 
nebo sociální situaci nedokážou po-
starat o novorozence. S myšlenkou 
babyboxů přišli advokát Roman Ha-
nus a Ludvík Hess.
Předseda Nadačního fondu pro odlo-
žené děti Statim Ludvík Hess při za-
hájení poděkoval zejména „duchov-
ní dceři“ ústeckého babyboxu, hlavní 
sestře Masarykovy nemocnice Mar-
kétě Svobodové, zástupcům Nadace 
Komerční banky, která přispěla na 
v pořadí patnáctý babybox a všem 
dalším, kteří se přičinili o zřízení 
zařízení o odložené děti již ve třetí 
nemocnici Krajské zdravotní, a. s.
Potěšení, že se babybox otevřel ta-
ké v ústecké Masarykově nemocnici, 
vyjádřil její ředitel Jiří Madar. „Každý 
život dítěte má mnohem větší cenu než 
náš dar. Ať nenajde uplatnění a pokud 
najde, tak ať je děcko zdravé,“ řekl zá-
stupce Nadace KB. 
Předseda Statim Ludvík Hess připo-
mněl, že v babyboxech bylo dosud 
nalezeno 26 dětí. „V tuto chvíli je skóre 
pražský pradědeček babybox v hloubě-
tínském GynCentru versus ostatní re-
publika 13 ku 13. V Praze bylo pochytá-
no 13 dětí a 13 v ostatních městech. Po-
dotýkám, že z těch ostatních měst jsou 
to především Brno a Olomouc,“ vyčíslil 
Ludvík Hess. Jeho prognóza pro ústec-

Krajská zdravotní má třetí babyboxProvozované
babyboxy:

 1.  GynCentrum - Hloubětínský 
zámeček, Praha 9

 2.  Nemocnice Milosrdných 
bratří, Brno

 3.  Fakultní nemocnice
v Olomouci

 4. Nemocnice Kadaň
 5. Nemocnice Tomáše Bati ve Zlíně
 6. Nemocnice Pelhřimov 
 7. Nemocnice Ústí nad Orlicí 
 8.  Oblastní nemocnice

Mladá Boleslav
 9. Nemocnice Sokolov 
10. Krajská nemocnice Liberec 
11. Nemocnice Pardubice
12. Nemocnice Kladno 
13. Oblastní nemocnice Příbram
14. Nemocnice ve Frýdku - Místku 
15. Městská nemocnice Ostrava 
16. Slezská nemocnice v Opavě
17. Nemocnice Chomutov
18. Nemocnice Kolín
19. Nemocnice Jindřichův Hradec 
20. Nemocnice Šumperk 
21. Nemocnice Náchod
22. Nemocnice Strakonice 
23. Klatovská nemocnice
24. Nemocnice Teplice 
25. Nemocnice Nymburk 
26. Kroměřížská nemocnice 
27.  Nemocnice Rudolfa a Stefanie 

Benešov 
28. Nemocnice Jihlava 
29.  Masarykova nemocnice

Ústí nad Labem 
30.  Nemocnice s poliklinikou 

Mělník

Text a foto: Metropol

ký babybox je jedno dítě do roka. „To-
mu se nevyhneme,“ konstatoval s tím, 
že většina odložených dětí pochází ze 
sociálně slabých rodin.
Při předvádění funkce babyboxu ko-
mentoval, co vše se děje: Babybox se 
otevírá, signalizace v místnosti stálé 
služby, můj telefon a sedm dalších 
hlásí, že je babybox v provozu. Vzá-
pětí dostanu sms, pak druhou, až ho 
uvedeme do stavu, a pak ještě jednu, 
abych to všechno věděl. Takhle je jiš-
těná signalizace celkem do osmi mo-
bilních telefonů a do místnosti stálé 
služby světelná zvuková signalizace. 
Zavírám babybox a z druhé strany 
pro dítě přibíhá personál a předává 
je dětským lékařům, ti provádějí jeho 
vyšetření a současně hlásí místnímu 

oddělení sociální a právní ochrany dě-
tí, že se nalezlo dítě.
Po ústeckém babyboxu následova-
lo zprovoznění třicátého zařízení

3. listopadu v Nemocnici Měl-
ník. První babybox byl instalován
1. června 2005 v soukromém zdra-
votním zařízení GynCentrum 
v Hloubětínské ulici v Praze 9.  
Babybox - Statim měl původně v plá-
nu zřídit dvacet takových schránek po 
České republice. Dnes projekt před-
pokládá sedmdesát babyboxů, tedy 
jeden v každém okrese, protože nelze 
očekávat, že by matka v tíživé sociální 
situaci a po porodu byla schopna ces-
tovat s dítětem ke vzdálenému baby-
boxu. Čím více jich bude, tím větší je 
šance na záchranu života dítěte. 
Program Babybox - Statim má jediné 
přání, aby již nikdy nebylo nalezeno 
mrtvé tělíčko novorozence.

Ústí nad Labem | Třetí babybox pro 
odložené děti má od neděle 25. říj-
na ústecká Masarykova nemocnice 
Krajské zdravotní, a. s. Dosud byly 
v provozu babyboxy v chomutovské 
a teplické nemocnici.

Hlavní sestra Masarykovy nemocnice Markéta Svobodová u nově zprovozněného babyboxu. 

Předseda Nadačního fondu pro odložené 
děti Statim Ludvík Hess ukazuje „zla-
té ručičky“ výrobce babyboxů Michala 
Čumpelíka. 

Auto Grál s.r.o.
Autorizovaný prodej
a servis BMW Group
Přístavní 837/85
400 07 Ústí nad Labem
Tel.: 475 201 527
www.autogral.cz

www.autogral.cz

BMW řady 5
Gran Turismo

Radost z jízdy

Vážení obchodní přátelé,
dovolujeme si Vás ofi ciálně pozvat na představení nového modelu 
BMW řady 5 GRAN TURISMO v salonu fi rmy Auto Grál s.r.o.,
Ústí nad Labem, Přístavní 837/85.

Dvoudílné víko zavazadlového prostoru představuje fl exibilní 
řešení pro nakládání zavazadel.

Nastavitelná zadní sedadla nabízejí prémiové pohodlí jako 
v první třídě.Kombinovaná spotřeba paliva a emise CO

2
 BMW řady 5 Gran Turismo: 6,5–11,2 l/100 km, 173–263 g/km.

NOVÉ BMW ŘADY 5 GRAN TURISMO. 
PRVNÍ SVÉHO DRUHU.

Když vystoupáte na vrchol hory, kde Vám celý svět leží u nohou, naplní Vás přesně takový pocit svobody a inspirace, který je podstatou nového
BMW řady 5 Gran Turismo. Pod jeho elegantními liniemi ve stylu coupé najdete světlý a prostorný interiér, v němž byly použity jen ty nejkvalitnější materiály.
To ho naplňuje atmosférou pohodlí a luxusu, zatímco variabilní koncept zavazadlového prostoru s inteligentním řešením dvoudílných pátých dveří nabízí zcela 
nepoznanou úroveň funkčnosti. Elegantní a dynamické, přitom pohodlné a výkonné BMW řady 5 Gran Turismo je stvořeno k tomu, aby Vás dovezlo za hranice 
všednosti. Objednejte si testovací jízdu. Více informací Vám podají naši prodejci.

KDY JSTE NAPOSLEDY ZAŽILI NĚCO SKUTEČNĚ POPRVÉ?
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Gymnázium
 Nový Bor

Vyšší odborná škola skláøská a Støední škola, Nový Bor,  
Wolkerova 316, pøíspìvková organizace               

TEL: 00420 487 712 211-213                                    FAX: 00420 487 712 228  
www.glassschool.cz                                                         info@glassschool.cz

UBYTOVÁNÍ NA DOMOVÌ MLÁDEŽE TELEFON: 00420 487 722 115

VYŠŠÍ ODBORNÁ ŠKOLA SKLÁØSKÁ 
   tøíleté, denní/ absolutorium
   Tvorba umìleckého skla

STØEDNÍ PRÙMYSLOVÁ 
   ètyøleté, denní/ maturita 
   Výtvarné zpracování skla 
   - broušení a vzorování broušeného skla
   - hutní tvarování skla 
   - tvarování, malování a leptání skla
   - rytí skla

ŠKOLA SKLÁØSKÁ 

STØEDNÍ ODBORNÉ UÈILIŠTÌ SKLÁØSKÉ
   tøíleté, denní/ výuèní list
   Skláø, sklenáø, formaø, obsluha strojního zaøízení
   Brusiè skla, kuliè
   Brusiè skla, rytec
   Brusiè skla, hranaø
   Malíø skla a keramiky
   dvouleté nástavbové, denní/maturita              
   tøíleté nástavbové, dálkové/maturita
   Skláøský prùmysl - výroba skla 
                             - zušlech�ování skla

ODBORNÉ UÈILIŠTÌ
   tøíleté, denní/ výuèní list
   Výroba dutého skla

TECHNICKÉ LYCEUM
    ètyøleté, denní/ maturita 
    Technické lyceum

Vyšší odborná škola skláøská a
Støední škola Nový Bor

ètyøleté, denní/ maturita 
Gymnázium  všeobecné

 až 5O OOO Kč

 měsíční splátky

 na dobu 8 a 13 měsíců

 hotovost až do domu

 nejvýhodnější podmínky v regionu

www.smartpujcka.cz

Hledáme nové 
obchodní zástupce

RPSN od 199,71%

Stačí jednou zavolat!

 777 76O 96O

k03-000965-09_96x100.indd   1 14.5.2009   15:10:07

VYŠŠÍ ODBORNÁ ŠKOLA A STŘEDNÍ
PRŮMYSLOVÁ ŠKOLA VARNSDORF,

MARIÁNSKÁ 1100
tel: 412 315 033 (022)
e–mail: info@vosvdf.cz

www.vosvdf.cz 

STUDIJNÍ OBORY SPŠ
- čtyřleté zakončené maturitní zkouškou

STUDIJNÍ OBORY VOŠ
- tříleté zakončené absolutoriem

Technické – bez přijímací zkoušky
18-20-M/01 Informační technologie    
26-41-M/01 Elektrotechnika
78-42-M/01 Technické lyceum
Umělecké - s talentovou zkouškou
82-41-M/05 Grafi cký design  
82-41-M/034 Průmyslový design    

68-43-N/04 Veřejnosprávní činnosti
26-47-N/01 Informační technologie
26-47-N/08 Počítačová grafi ka
 v tech. oborech 
26-41-N/04 Výroba, přenos a užití
 el. energie

Ředitel Krajské zdravotní, a. s., Eduard Reichelt a předseda představenstva 
akciové společnosti Petr Benda. 

Ačkoli dva roky se nezdají jako příliš 
dlouhá doba, změn, kterými musela 
Krajská zdravotní projít, je až neuvě-
řitelně mnoho a jejich rozsah jsem si 
uvědomil až při pročítání právě sesta-
vované zprávy o činnosti společnosti 
v letošním roce. 
K 1. září 2007 vstoupilo do Krajské 
zdravotní pět navzájem naprosto od-
lišných nemocnic, do té doby příspěv-
kových organizací Ústeckého kraje. Už 
měsíce před tímto datem probíhaly 
intenzivní přípravy na společné fun-
gování, ale až vlastní provoz ukázal, 
kolik problémů jednotlivé nemocnice 
skrývají. Tito „kostlivci“ vypadávali 
ještě i po celý rok 2008 a šlo fi nančně 
o mnoho desítek milionů korun.
Rok letošní je již ve znamení stability, 

a pokud se to tak dá říci, i normální 
práce. Hospodaření společnosti, což 
je jeden z nejdůležitějších parame-
trů, je ziskové. V těchto dvou letech 
byly a jsou naše nemocnice po všech 
stránkách modernizovány za pomoci 
evropských fondů a prostředků Ús-
teckého kraje ve větším rozsahu než 
kdykoli předtím. Největší problémy 
nás čekají v oblasti personální stabi-
lizace v kontextu celorepublikových 
problémů s nedostatkem kvalifi kova-
ného zdravotnického personálu.
Jsem velice rád, že Krajská zdravotní, 
a. s., se po dvou letech svého faktic-
kého fungování dostala na úroveň 
stabilní a silné společnosti, o jejímž 
smyslu už nikdo objektivně nepochy-
buje.  (met)

Letošní rok je ve 
znamení stability

Krajská zdravotní, a. s., pod kterou spadá pět nemocnic Ústeckého kraje – 
v Děčíně, Chomutově, Mostě, Teplicích a v Ústí nad Labem, funguje dva roky. 
Jak toto období hodnotí ředitel Krajské zdravotní, a. s., Ing. Eduard Reichelt?

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA 
MEDIÁLNÍ GRAFIKY A POLYGRAFIE RUMBURK

Jiříkovská 840/4, 408 01 Rumburk

telefon: 412 332 320, 412 332 072, e-mail: info@sosmgp.cz

Čtyřleté studijní obory 
zakončené maturitní zkouškou

Reprodukční grafi k pro média
Tiskař na počítačově řízených strojích

Polygrafi e - média / grafi ka / reklama

Tříleté učební obory 
zakončené závěrečnou zkouškou

Reprodukční grafi k
Tiskař na polygrafi ckých strojích

Knihař

bsolventi polygrafi ckých oborů nacházejí velmi dobré 

platnění v tiskárnách, DTP pracovištích, reklamních 

propagačních agenturách při tvorbě grafi ckých návrhů, 

ebových stránek i při vlastní živnosti.

Realizaci a způsob naplnění tohoto 
rozhodnutí přeneslo zastupitelstvo na 
Radu Ústeckého kraje, která tak zahá-
jila vlastní transformační proces, vr-
cholící založením společnosti Krajská 
zdravotní, a. s.
Pět největších nemocnic, spadajících 
do té doby, coby samostatné subjekty, 
pod kompetenci Krajského úřadu Ús-
teckého kraje, se tak z příspěvkových 
organizací stalo odštěpnými závody 
nově založené Krajské zdravotní, a. s.
Konkrétně Nemocnice Děčín, Masa-
rykova nemocnice v Ústí nad Labem, 
Nemocnice Teplice, Nemocnice Most 
a Nemocnice Chomutov.
S ohledem na geografi cké rozmístění 
v regionu tvoří nemocnice jednu pá-
teřní síť zdravotnických zařízení pro 
celý Ústecký kraj. Transformací ne-
mocnic bylo rozhodnuto o významné 
změně způsobu organizace a zabez-
pečení poskytování zdravotní péče 
v kraji. 
Nově tak vzniklo unikátní zdravotní 
zařízení, jehož prostřednictvím je pro 
občany Ústeckého kraje zajišťována 
dostupná a přitom maximálně efek-
tivní a hospodárná síť, poskytující 
zdravotní péči, která by měla svou 
kvalitou odpovídat nejmodernějším 
trendům v medicíně.
V souladu se stanovami společnosti 
stojí v jejím čele valná hromada, před-
stavenstvo, dozorčí rada a ředitel spo-

Jeden z největších poskytovatelů
zdravotní péče v České republice

Ústecký kraj | Společnost Krajská zdravotní, a. s., vznikla 1. září 2007 transformací pěti nemocnic do jednoho celku. 
O vytvoření této zastřešující společnosti rozhodlo na konci roku 2006 Zastupitelstvo Ústeckého kraje.

lečnosti, kterého přijímá do zaměst-
naneckého poměru představenstvo 
společnosti. Funkci valné hromady 
zastává Rada Ústeckého kraje. V čele 
vedení společnosti stojí ředitel Krajské 
zdravotní, a. s. Jediným vlastníkem ak-
cií společnosti Krajská zdravotní, a. s.,
je Ústecký kraj.

Společnost Krajská zdravotní, a. s., 
je se svými bezmála šesti tisíci třemi 
sty zaměstnanci jedním z největších 
poskytovatelů zdravotní péče v České 
republice a jedním z největších za-
městnavatelů v Ústeckém kraji.

Ředitel společnosti přímo řídí tyto 
úseky (vedené náměstky) a samostat-
né odbory:

Úsek:
• fi nanční 
• personální 
• provozně technický 
• pro zdravotní péči 
Odbor:
• kanceláře ředitele 
• obchodní 
•  centrum informačních systémů 
Ředitele pěti odštěpných závodů

Statutární orgán - představenstvo
Předseda představenstva: Ing. Petr Benda 
Místopředseda představenstva: Ing. René Budjač

Členové představenstva:
• Ing. Petr Fiala
• Ing. Eduard Reichelt 
• MUDr. Tomáš Indra
• Ing. Pavel Kouda
• Bc. Radek Scherfer

Dozorčí rada
Členové dozorčí rady:
• Mgr. Tomáš Kříž
• Martin Klika
• Radek Novotný
• Ing. Petr Pípal
• PhDr. Václav Hofmann
• Tomáš Zíka
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Kromě Jany Vaňhové se dne zúčastni-
li také členové Rady Ústeckého kraje Ja-
na Ryšánková a Petr Jakubec, vedoucí 
odboru strategie, přípravy a realizace 
projektů Jaroslava Kusznirková a před-
seda Okresní hospodářské komory Lou-
ny František Jochman.
Možnosti diskutovat s představiteli 
kraje využilo asi 25 starostů obcí z Li-
toměřicka. Jana Vaňhová pro ně měla 
připravené základní informace o prio-
ritách krajské vlády, mezi které pat-
ří v první řadě zdravotnictví, úpravy 

krajského rozpočtu nebo v souvislos-
ti s hospodářskou recesí řešení narůs-
tající nezaměstnaností. Hejtmanka sta-
rostům představila realizované a chys-
tané investiční akce kraje na Litoměřic-
ku a také dotační programy, a to nejen 
ty krajské. 
V diskusi o problémech starostů obcí li-
toměřického okresu nejčastěji zazníva-
ly připomínky k prevenci bleskových 
povodní péčí o místní toky, potřebě do-
budování komunikací vyšších tříd v re-
gionu a také bezpečnostní situaci. 

Svou návštěvu Litoměřic zakonči-
la hejtmanka Vaňhová ve výjezdo-
vém stanovišti Zdravotnické záchran-
né služby Ústeckého kraje, kde ji přiví-
tal ředitel ZZS ředitel Ilja Deyl. Zdravot-
ničtí záchranáři se pochlubili budovou 
stanoviště. Dvoupodlažní budova ZZS 
Litoměřice má pět garážových stání, 
dispečink, sklady i potřebné zázemí lé-
kařů a sester. Obzvlášť výhodné je je-
jí umístění de facto v areálu místní ne-
mocnice. Péče o občany celé spádové 
oblasti je tak kvalitní a rychlá. (krz)

Den hejtmanky se starosty Litoměřicka

Hejtmanka Jana Vaňhová mezi starosty měst a obcí Litoměřicka. 

Litoměřice | Čerpání z evropských fondů, rekonstrukce zařízení sociálních služeb nebo vzdělávání. Takové byly 
nejčastější dotazy starostů z litoměřického okresu, kteří se v úterý 20. října sešli v zasedací síni Městského úřadu 
v Litoměřicích s hejtmankou Ústeckého kraje Janou Vaňhovou v rámci dalšího z tzv. hejtmanských dnů.

Realita v podobě ekonomické krize, kte-
rá má za následek propad v příjmech 
v krajské kase na hranici tři čtvrtě mi-
liardy korun, vyžaduje přijetí některých 
úsporných opatření, které se dotkly 
i dopravy. Ústecký kraj proto nahradil 
předražené staré vlaky ekonomičtější-
mi a moderními autobusy. 
Mezi Mikulášovicemi a Rumburkem 
jsou v provozu dvě různé železniční 
tratě, jižní (084) a severní (083). Zatímco 
severní trasa je cestujícími více využíva-
ná, spoji na jižní trati jezdí v průměru 
pouze 16 cestujících. Trať je trvale nevy-
tížená a navíc na této trase Ústecký kraj 
souběžně zajišťoval i oblíbenější auto-
busovou dopravu, což je v rozporu se 
směrnicemi EU. 
Od 13. prosince tak zůstanou vagony 
pro všechny pracovní dny na trati 084 
v depu a místo nich vyjedou na lince 
401 novější autobusy. Cestující budou 
mít namísto osmi vlakových zastávek 
k dispozici 19 autobusových. „Roztříš-
těnost cestujících u obou dopravních pro-
středků snižovala hospodárnost využívá-
ní veřejných prostředků na zajištění zá-
kladní dopravní obslužnosti. Rada Ústec-
kého kraje proto schválila nový koncept, 
který v pracovní dny převede těžiště do-
pravní nabídky na posílenou autobuso-
vou linku, která je na této trase šestkrát 
levnější než vlak,“ uvedla Jana Vaňhová. 

Pro lepší dopravu na severu kraje
Ústecký kraj | Zajištění kvalit-
ní a dostupné regionální dopravy, 
a to včetně vlakové, zůstává jednou 
z hlavních priorit Ústeckého kraje. 

Počtem zastávek, časovými interva-
ly a trasou nahradí autobusy vlako-
vou dopravu v plném rozsahu. Auto-
busy vlakům konkurují i co do pohodlí 
cestujících. Argumenty některých sta-
rostů se ukázaly jako liché, myslí si Ji-
ří Šulc, radní Ústeckého kraje pro ob-
last dopravy. „Zatímco do jednoho vla-
kového vagonu se do chodbičky vejde 
jeden, maximálně dva kočárky, do ka-
pacitních autobusů se vejde minimálně 
stejné množství. Maminky s kočárky na-

víc nebudou muset překonávat metr vy-
soké bariéry a budou moci pohodlně na-
sednout do nízkopodlažního autobusu,“ 
uvedl Jiří Šulc. 
S ohledem na polohu a turistický po-
tenciál zůstává na trati 084 zachován 
dostatečně frekventovaný provoz o so-
botách nedělích a svátcích. V provozu 
bude 7 párů vlakových spojů, které bu-
dou zajišťovat dostupnost turistů do 
Národních parků České a Saské Švýcar-
sko návaznostmi z vlaků z Ústeckého 

a Libereckého kraje, částečně též přes 
Ebersbach z Drážďan. 
V Mikulášovicích bude také zajištěna ná-
vaznost na důležitou trať 083 Rumburk - 
Šluknov – Dolní Poustevna, která je v ko-
ordinaci s německou stranou připravo-
vána na prodloužení přes Sebnitz a Bad 
Schandau do Děčína. Přestupy mezi tra-
těmi v Mikulášovicích zabezpečí spojení 
do Dolní Poustevny a některé vlaky bu-
dou do Dolní Poustevny a v budoucnu 
do Sebnitz pokračovat přímo. (krz)

Představitelé 
kraje u ministra 

Tošovského 
Praha | Na ministerstvu průmys-
lu a obchodu jednali 15. října s mi-
nistrem Fischerovy vlády Vladimí-
rem Tošovským hejtmanka Jana 
Vaňhová a náměstek Arno Fišera. 

Zajímali se hlavně o nedávno před-
loženou energetickou koncepci 
ČR a důrazně vyslovili požadavek, 
aby alespoň část peněz z vyrobené 
elektřiny nebo tepla, z každé vytě-
žené tuny uhlí, šla do Ústeckého 
kraje. Tedy občanům, kteří tu do-
plácejí na zhoršené podmínky kva-
litou svého života. Musí začít fun-
govat spravedlivější přerozdělová-
ní peněz od výrobců energií. 
Dalším okruhem problémů byla 
například krajská průmyslová zó-
na Triangle. Krajští politici požáda-
li Vladimíra Tošovského, aby jeho 
ministerstvo přehodnotilo strate-
gii této zóny tak, aby Ústecký kraj 
v ní mohl nabízet pozemky i men-
ším investorům, a to i z kraje nebo 
z Česka. Kraj uvažuje také vytvořit 
podmínky k vystavení fotovoltaic-
ké elektrárny v PZ Triangle. (krz)

Doposud vysokoškolákům během pěti let přispěl více než 
čtrnácti miliony korun. Do této doby uzavřel kraj Smlouvu 
o zařazení do stipendijního programu Ústeckého kraje s 382 
studenty.
Podle dosavadních statistik odboru školství, mládeže a tělo-
výchovy Krajského úřadu Ústeckého kraje mají o stipendia 
zájem spíše dívky. Potvrdilo se to i letos, kdy ze 103 nových 
žadatelů činil jejich podíl 77 procent. 
Nejvíce peněz dá kraj studentům ústecké Univerzity Jana 
Evangelisty Purkyně, kterých je 51 (12 studentů Západo-
české univerzity v Plzni, 11 Vysoké školy fi nanční a správ-
ní v Praze, 6 Univerzity Karlovy v Praze, 5 Českého vysokého 
učení technického v Praze) a dalším 18 studentům z 11 veřej-
ných i soukromých vysokých škol v České republice. Územ-
ní zastoupení žadatelů je následující: 23 studentů je z Dě-

čínska, 20 studentů z Mostecka, 15 studentů z Ústecka, 14 
z Teplicka, 13 z Chomutovska, 9 z Litoměřicka a 9 studen-
tů z Lounska.
Největší podíl žadatelů tvoří tradičně studenti pedagogic-
kých oborů – 37 procent, dále 24 procent ekonomických obo-
rů, 15 procent dalších humanitních oborů, 11 procent tech-
nických oborů. Mezi novými žadateli o krajské stipendium je 
deset vysokoškoláků, kterým se podařilo dosáhnout studij-
ního průměru 1,00.
Stipendista musí splnit řadu podmínek, musí mít například 
trvalý pobyt na území Ústeckého kraje a dobrý prospěch při 
studiu na vysoké škole. Studenti, kteří peníze dostali, se mu-
seli zavázat, že budou na území Ústeckého kraje po skonče-
ní studia pracovat nebo podnikat minimálně po dobu odpo-
vídající standardní délce absolvovaného studia.  (krz)

Stipendia pro vysokoškoláky 
Ústecký kraj | Vysokoškolákům v akademickém roce 2009/2010 umožní kraj získat stipendium 20 tisíc korun, pokud 
o něj studenti projeví zájem. V historii kraje to už bude pošesté. 

Datová
schránka kraje 

od listopadu 
Ústecký kraj | Informační sys-
tém datových schránek byl ofi -
ciálně spuštěn 1. listopadu. 
V pondělí 19. října hejtmanka Ja-
na Vaňhová aktivovala datovou 
schránku Ústeckého kraje, ta má 
číslo t9zbsva.

Datová schránka je zřizována dle 
zákona č. 300/2008 Sb. (o elektro-
nických úkonech a autorizované 
konverzi) všem orgánům veřejné 
moci a právnickým osobám, dob-
rovolně si ji mohou také zřídit 
fyzické osoby. Datové schránky 
slouží pro zabezpečený elektro-
nický způsob komunikace.  (krz)

Úspora šestnáct 
milionů korun 

díky e-aukci
Ústecký kraj | Kraj využil 
možností, které přináší e-auk-
ce. Sjednotil poptávku po silo-
vé elektřině za sebe a jím zalo-
žené a zřizované příspěvkové 
organizace a v elektronickém 
výběrovém řízení hledal nej-
vhodnějšího dodavatele. Úspo-
ra 16 milionů korun ve srovná-
ní s náklady za elektřinu v ro-
ce 2009 byla příjemným pře-
kvapením. 
Hejtmanka Jana Vaňhová k to-
mu řekla: „ Jsem velmi spoko-
jená, a to vzhledem k faktu, že 
ve srovnání s letošní cenou se 
e-aukcí podařilo cenu stlačit až 
o konečných 33,7 procent. Dosa-
žená úspora je nejen úspěchem, 
ale zároveň znamením, že by-
chom měli v trendu elektronic-
kých aukcí pokračovat a dále tak 
snižovat náklady kraje.“ 
Výběrové řízení, které organizo-
vala společnost eCENTRE, a. s.,
bylo dvoukolové. Obchodní-
ci s elektřinou nejprve poda-
li v obálkách nabídkové ceny 
a tyto pak byly vstupní cenou 
pro druhé kolo, které se konalo 
13. října ve formě e-aukce.
Všichni účastníci přihlášení 
on-line tak dostali příležitost 
své nabídkové ceny snížit, což 
se také stalo. Úspory dosaho-
vané při tomto typu výběro-
vého řízení jsou podstatně vý-
znamnější než při využívání 
běžně nabízených cen dodava-
telů na příští rok v přímých na-
bídkách odběratelům.  (krz)

Dny české a německé kultury
Ústecký kraj | Již tradičně - letos už po 
jedenácté - se koná Festival Dny české 
a německé kultury. Festival pořádaný 
od roku 1999 podporuje pozitivní spo-
lupráci mezi kulturními institucemi 
a organizacemi v Česku i v Německu, 
v Ústeckém kraji i v Sasku a těší se stá-
le větší přízni diváků a posluchačů. 

V letošním roce si připomínáme 20. vý-
ročí od pádu železné opony, a tak jsou 
Dny české a německé kultury věnová-
ny především kritickému ohlédnutí za 

událostmi tohoto období. Festival byl 
slavnostně zahájen v pondělí 19. října 
v Severočeském divadle opery a bale-
tu v Ústí nad Labem a poté i v Drážďa-
nech. Kulturně-umělecký charakter fes-
tivalu je pestrou nabídkou ze žánrů di-
vadla, hudby, výstav, literatury, politiky 
či fi lmu. Více na www.dcnk.cz. (krz)
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Granette je druhá největší likérka v České republice, bylo správné znění tajenky v minulém čísle. Dárkové balení likérky GRANETTE získala Dagmar Myšková z Boletic nad Labem. Úspěšného vylosova-
ného luštitele dnešní křížovky odměníme opět dárkovým balením likérky GRANETTE. Těšíme se na vaše odpovědi na adresách: SEVEROČESKÝ METROPOL, Beethovenova 215/24, 400 01 Ústí nad Labem, 
nebo krizovka@tydeniky.cz (napište telefonní spojení, abychom vás mohli kontaktovat) nejpozději do 12. listopadu 2009. 

Opotřebo-
vati

jízdou

Samec
ovce

Regulační 
stanice 

(zkratka)

Jméno
autora
Zlatých 
úhořů

Značka 
kožešin

z Trutnova

Kostkovaný 
vzorek 
tkaniny

Jméno
herce

Sharifa
Tmely

Možná 
(básnicky)

Cirkulárka Obvaz
Sestra 
Marthy 

Elefteriadu

Anglicky 
„led“

Karetní
hra

Název
hlásky

K

Anglicky 
„závětrná 
strana“

Krmivo
pro

koně

Peruán-
ský keř

Pochodová 
číslovka

Úprava 
povrchu 
textilie

Email

Tumáš

L

Oslovovati 
zastaralým 
způsobem

Název
hlásky

Biblická 
hora

Oschnout
na povrchu

Nečíslovaný 
odstavec 

(luridictum)

Řídící tyče 
žebřiňáků

Vysoká
karta

Thajský 
průliv

Ostrovy
v Atlantiku

Režisér
TV Nova

Květina 
dosna

Vnitřní
tlak

Někdejší 
peruánský 

vládce

Zkratka
gonio-

metrické
funkce

Poslední 
náčelník 
totalitní

StB (Alojz)

Eskymácké 
obydlí

Veliké
čidlo
zraku

Značka 
českých 
hraček

Italsky 
„udice“

Cizí prací 
prášek

Základní 
jednotka 

hmotnosti

Ohlazení

Špatnosti

Anglicky 
„poslední“

Značka
elektron-

voltu
Šeřík

Zrní
určené
k setbě

NAPOVÍME:
Omar, tenze, 
amo, Yn, ice, 
Tena, sial.

Letité
Jedno-

buněčný 
živočich

Persóna
Tvoje
osoba

NAPOVÍME:
Tao, CEBO, 
IGRA, alee, 
late, et, ŠN.

Část
zemské

kůry

Jedov. had

Pokles 
mořské 
hladiny

Úrazová 
nemocnice 
(zkratka)

Starší znač-
ka obuvi

Spojovat 
krutem

Krátký
filmový 
snímek

Značka 
zápalek

Iniciály 
Nakládalové

Anglický 
šlechtic

Sykavka

Sudá 
číslovka

Dědina

Adolfína

Shluky 
rostlin

Oplacho-
vat

Běloveská 
kyselka

Lyže

Tvář

Dehet

Škrabák 
pluhu

Chladno

Tamten

Sůl
(lékárensky)

Latinská 
spojka (a)

Tohle

Předložka
se

3. pádem

Poměrové 
znaménko

Ruská
řeka

Houf
zvířat

Nebezpeč-
ný důlní

plyn

Stávati
se

opuchlým

Francouz-
ské bojiště
1. světové 

války

2

4

3

1
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METROPOL   horoskop

Beran 21. 3. - 20. 4.
Nesnažte se oživovat vztahy, 

které jste prošvihli kvůli své hlouposti 
a lehkomyslnosti. Nevstoupíte dvakrát 
do téže řeky. Pokud nejste schopni vzít 
si z chyb ponaučení, nečekejte v lásce 
žádné zázraky.

Býk  21. 4. - 21. 5.
Alespoň někdy byste se mohli 

zamyslet, jestli k tomu, na co jste tak 
pyšní a co vám přináší užitek, vám ne-
zištně nepomohl někdo jiný než vy sa-
mi. Za úvahu by stála trocha vděčnosti 
a malá protislužba.

Blíženci  22. 5. - 21. 6.
Všechna vaše důležitá životní 

rozhodování jsou spojená s podzimem, 
proto v konečném výsledku nedopadají 
vždy ve váš prospěch. Neřešte nic, co by 
mělo větší význam, než co si právě vzít 
na sebe.

Lev  23. 7. - 23. 8.
Máte jedinečnou příležitost do-

hnat to, co jste tak dlouho zanedbávali. 
Zkuste se prosadit v umělecké tvorbě, 
přebudujte byt, nebo začněte sportovat. 
Bude se vám ve všem dařit, stačí se jen 
odhodlat.

Rak 22. 6. - 22. 7.
Tak trochu nezodpovědně jste 

se spolehli na to, že někdo chytřejší 
a schopnější všechno rozhodne a vyře-
ší za vás. Bohužel to tak není a vy za 
cizí omyly budete muset zaplatit. Věřte 
příště víc sami sobě.

Ryby 20. 2. - 20. 3.
Halloween party slavte s rozu-

mem, protože jste právě v rozpoložení, 
kdy vám i ty nejbanálnější lichotky 
připadají jako vyznání lásky. Abyste se 
nemuseli stydět, až se ráno probudíte.

Vodnář  21. 1. - 19. 2.
Neskákejte stále do vody, 

aniž ji předem otestujete. Sice tím 
dokážete své okolí stále okouzlovat, 
přesto by se vám mohlo jednoho krás-
ného dne stát, že už z ní nevyplavete. 
Byla by to velká škoda.

Kozoroh  22. 12. - 2O. 1.
Čeká vás nová profesní zkuše-

nost a přestože vypadá bezvýznamně, 
všechny poznatky z ní brzy zúročíte 
v novém projektu, který bude mno-
hem úspěšnější než ty předchozí. Ne-
smíte pochybovat.

Střelec  23. 11. - 21. 12.
Nenechejte se nikým a ni-

čím odradit od toho, co právě chcete 
udělat. Pokud chcete létat, vzlétněte, 
pokud chcete tančit, tančete, pokud 
chcete cestovat, cestujte. Není nic hor-
šího než potlačená touha.

Štír  24. 10. - 22. 11.
Domácí spory neřešte agresi-

vitou ani hádkami. Občas máte ten-
denci položit se do konfl iktů až příliš 
hluboce a potom necítíte míru. Vaši 
vznětlivost zkroťte domácími prace-
mi a třeba umyjte okna.  

Váhy  24. 9. - 23. 10.
Nepěstujte si pesimismus, ke 

kterému máte sklony. Každý má ob-
čas černý pátek, vy si v tom ale dost 
libujete. Nečekejte, že vás okolí za to 
bude milovat. Překonejte se a nasaďte 
úsměv, uvidíte, že to jde. 

Panna  24. 8. - 23. 9.
Umíte vytvořit fantastickou at-

mosféru na romantický večer, ale věci, kte-
ré jsou pro vás důležité, nedokážete s part-
nerem prodiskutovat. Zbavte se zábran 
a mluvte otevřeně o všem, co vás trápí.

Připravila: Ludmila Petříková

do obchodního centra Olympia Teplice 
na rozsvícení vánoční výzdoby v rámci 
akce „Gejzír plný překvapení“.
7. listopadu od 15 hodin vše zahájí vel-
ká módní show, na které uvidíte inspira-
tivní modely z prodejen Olympia centra. 
Trendy letošní sezony pro podzim a zi-
mu 2009 předvedou známé tváře mode-
lingu Vlaďka Erbová a Kateřina Sokolová 
a mezi modely uvidíte fi nalisty soutěže 
Muž roku 2009. Programem Vás provede 
novopečená maminka a výborna mode-
rátorka Eva Aichmajerová. Těšit se mů-
žete na energickou světelnou show s Da-
nem Nekonečným a jeho tanečnicemi. 

POZOR BOMBA
Bezkonkurenční nabídka, oddlužení,

zbavení vaší exekuce, nebankovní úvěry
a hypotéky, registry neřešíme, stačí OP

KONSOLIDACE
půjček mimo banku!!!

Pomůžeme všem, nejlepší podmínky na trhu.
Tel.: 739 529 798
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METROPOL  tip

Program  vyvrcholí v 18.20 velkým slav-
nostním ohňostrojem a rozsvícením nej-
většího a nejkrásnějšího venkovního vá-
nočního stromu v historii Olympia centra. 
V dalších dnech se můžete těšit na ak-
ce, které se ponesou v duchu Adventu 
a vánoční atmosféry. Od 14. listopadu do
16. prosince můžete podpořit děti z dět-
ských domovů a splnit některé z ještě ne-
splněných přáníček umístěných na Kou-
zelném zvonečku v pasáži Olympia cent-
ra. Hravé vánoční soboty pro děti budou 
zahájeny  před první adventní nedělí! Na 
„Svíčkovanou“ se můžete těšit 28. listo-
padu, „Čertoviny aneb Mikulášskou na-

dílku“ si nenechte ujít 5. prosince a „Per-
níčkovaná“ je připravena na sobotu
12. prosince. Vánoční atmosféru umocní 
Vánoční koncert 18. prosince, který je jako 
každý rok,  ukončením tradičního charita-
tivního projektu, na kterém odmění dárce 
svým vystoupením děti z dětského domo-
va v Krupce a letos za doprovodu vánoč-
ních písní v podání skupiny Gospel Time 
se Zuzanou Stirskou.
Více na www.olympia-tp.cz

Listopad 1989
a tři roky poté

Vernisáž autorské výstavy fotografa 
Miroslava Rady „Listopad 1989 a tři 
roky poté“ se uskuteční v sobotu 7. 
listopadu od 17.00 hodin v Infor-
mačním turistickém centru Osek. 
Na výstavu, která potrvá do konce 
listopadu, vás zve její spolupořada-
tel Severočeský Metropol. (met)

METROPOL   zve
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■ Kdy jste s golfem začínala a co 
vám dává?
R. Bendová: Na golf jsem přivedla 
před čtyřmi lety svoji tehdy šestile-
tou dceru a chytla jsem se sama. Teď 
hrajeme, zatím s výjimkou pětileté-
ho syna, celá rodina. V téhle chaotic-
ké době mi přináší jak sportovní vyži-
tí v krásné přírodě, kde si báječně vy-
čistím hlavu, tak i příležitost k sebe-
realizaci.  Ze všech sportů, které jsem 
zatím poznala, mám golf nejraději.

■ Kolik času trávíte organizová-
ním soutěží pro hráče, kolik je po-
třeba na údržbu a rozvoj areálu 

Golf je pohyb v přírodě, zábava i adrenalin 
Teplicko | Golf se mezi sporty v České republice opět vrací na výsluní. 
Mnoho příznivců má také v Ústeckém kraji, kde v posledních letech ros-
tou hřiště jako houby po dešti. Jedním z nich je Golf Resort Barbora v Ol-
dřichově na Teplicku. Jeho rozvoji, který kráčí mílovým tempem, se ru-
kou nerozdílnou společně věnují Romana Bendová a Petr Ocásek. Oba 
jsou rovněž aktivními hráči, proto je vlastní zkušenosti neomylně vedou 
k neustálému přemýšlení o tom, co, kde a jak ještě zlepšit. Letošní sezo-
na právě skončila, a tak byl čas na kus řeči...

Text: Metropol, foto: Jiří Severský

a jak často si oproti tomu může-
te zahrát?
R. Bendová: Na mně připadá přede-
vším starost o organizaci všech akcí, 
které se tady konají. Vzhledem k to-
mu, že v sezoně máme průměrně je-
den až dva turnaje týdně, moc času na 
aktivní hru nezbývá.
P. Ocásek: Já se starám spíš o technic-
ké věci a ke hře se už prakticky nedo-
stanu. Pořád je co řešit. Ale je to práce 
a zároveň koníček.   
■ Co všechno Golf Resort Barbora ná-
vštěvníkům nabízí?
R. Bendová:  Máme tu několik cvič-
ných ploch – cvičnou louku, driving, 
patovací a čipovací green, dětské hřiš-
tě, příjemnou klubovnu a terasu s ob-
čerstvením, která neslouží jen golfi s-
tům, ale zvykli sem chodit relaxovat 
také například cyklisté, nebo mamin-
ky s kočárky.
P. Ocásek: Je tady možnost půjčit si „ná-
dobíčko“ a golf si vyzkoušet, lze si ob-
jednat trenérské hodiny a kurz pro zís-
kání „zelené karty“, tedy oprávnění ke 
hře na golfových hřištích. Spolupra-
cujeme také s profesionálním hráčem 
a trenérem golfu Alanem Babickým.
■ Letošní plná sezona je u konce. Jak 
ji hodnotíte?
P. Ocásek: Byla výborná. Staráme se, 
aby úroveň hřiště rostla, dnes je srov-
natelná s vyšším průměrem v ČR,  

a tím stoupá i zájem klientely. Opako-
vaně a rádi sem jezdí golfi sté z Mostu, 
Chomutova, Ústí nad Labem, Prahy… 
Velkou poklonu nám v tomto ohledu 
nedávno vysekl například televizní 
sportovní komentátor Jaromír Bosák. 
R. Bendová: Letošní sezona byla velice 
úspěšná, úroveň hřiště stoupá, je ta-
dy dobrá parta lidí a dobrá úroveň ne-
jen hřiště, ale i služeb. To je zásluha 
Headgreenkeepera Františka Lázničky 
a jeho týmu, který nás posouvá o ně-
kolik řádů výš. Kromě běžných i fi rem-
ních turnajů pořádáme dvakrát do ro-
ka i charitativní turnaj, letos to bylo 
pro chráněnou dílnu v Krupce a pro 
dětská oddělení nemocnic v Ústí nad 
Labem a v Teplicích. Potěšilo nás, že se 
role moderátorky ujala Jana Štefánko-
vá, která si vybírá tak jednu až dvě ak-
ce za rok bez nároku na honorář. 

■ Může hrát golf každý? Jaká dopo-
ručení máte pro začátečníky a kolik 
stojí základní vybavení?

P. Ocásek: Golf může hrát skutečně 
každý, kdo má chuť, bez věkového 
omezení. Ze začátku bych ale kaž-
dému doporučil odborné vedení. 
Cena základního vybavení se pohy-
buje mezi pěti až deseti  tisícikoru-
nami.
R. Bendová: Velkou péči tady věnuje-
me dětem, které začínají s golfem od 
6 až 7 let. Ti úplně nejmladší mají 
zkrácené hřiště, větší s handicapem 
už jdou stejně jako dospělí. Přála 
bych vám zažít báječnou atmosféru 
při generačních turnajích, kdy jdou 
společně rodiče a děti nebo dokon-
ce prarodiče s vnoučaty. Je to zhru-
ba šestihodinový pobyt venku a na-
chozených osm kilometrů v přírodě. 

Golf Resort Barbora 
• poloha - Oldřichov na Teplicku
• počet jamek 9
• rozloha 40 ha
• 650 členů
• v provozu 8 let
•  hřiště obklopeno vzrostlou zelení 

s výhledem na Krušné hory
•  leží nedaleko vodní nádrže Barbora
•  www.golfbarbora.cz

A to je podle mne rozhodně zdravěj-
ší a zábavnější než odpoledne strá-
vené v supermarketu.

Petr OcásekRomana Bendová

Golf Resort Barbora v OIdřichově na Teplicku je jedním z mála míst, kde působí 
jako trenér profesionální hráč Alan Babický.
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Společenský večer, jehož průvod-
cem byl Marek Vašut a který zpěvem 
zpestřil Roman Vojtek, měl dvě části 
- módní přehlídku a dražbu. Modely 
značky Replay a večerní a společen-
ské šaty návrhářky Camily Salomon 
předvedly přední české modelky Lu-
cie Hadašová, Zuzana Jandová, Dia-
na Kobzanová, Kateřina Konvalinka 

- Průšová, Iveta Lutovská 
a Michaela Salačová. 
Ve druhé části večera se 
dražila díla chomutov-

ských umělců. „Za va-
šeho přispění může-

me udělat krásněj-
ší život pro děti 
z Klokánku. Jsou 
to děti milé, hra-
vé, někdy trošku 
zlobivé, rády se 
smějí, prostě děti 
jako každé jiné, 
akorát mají tu 

smůlu, že ne-
žijí se svými 

rodiči. A co je 

krásnějšího než pohled do usměvavých 
a veselých dětských očí,“ uvedla dražbu 
primátorka Ivana Řápková a vyzvala 
přítomné v chomutovském divadle, 
aby otevřeli nejenom svá srdce, ale ta-
ké své peněženky. 
Díla do dražby věnovali Marie Svo-
bodová, Ladislav Chabr, Roman Kře-
lina, Karel Meloun, Vojtěch Návrat 
a Milan Pecák. Šest uměleckých kous-
ků  vydalo celkem 684 tisíce korun, 
které se připsaly na konto chomu-
tovského Klokánku, což jeho ředitel-
ka Karin Sobotková komentovala slo-
vy: „Nesmírně si cením podpory, kterou 
jste nám prokázali, protože jste znovu 
pomohli nejen dětem, ale i rodičům, kte-
ří se mohou vaším prostřednictvím vrá-
tit k normálu a děti se mohou vrátit do-
mů. A pokud se to nepovede, určitě bu-
deme všichni hledat pomoc v pěstoun-
ských anebo v osvojitelských rodinách.“ 
Vydraženou částku Klokánek využije 
na dokončení oprav dvou bytů v bu-
dově na Kamenné, kterou nyní rekon-
struuje. V nových dvou bytech najde 
azyl osm dětí.

Noc módy vynesla
Klokánku 684 tisíc

Chomutov | Chomutovská Noc módy v pátek 23. října v městském divadle 
vynesla dětem z Klokánku, tamního zařízení Fondu ohrožených dětí, 684 
tisíce korun. Částka předčila očekávání Ivany Řápkové, primátorky měs-
ta, které akci za fi nanční podpory Ústeckého kraje pořádalo.

Text: Alena Volfová, foto: Tomáš Branda

Primátorka Chomutova Ivana Řápková předala šek na 648 tisíc ředitelce cho-
mutovského zařízení Klokánek Karin Sobotkové (na snímku vpravo).

Zdravím vás,
milí čtenáři a přátelé,

jak jistě víte, svatý Martin pod-
le pranostik přijíždí na bílém koni
11. listopadu. (Uvidíme, zda letos 
dorazí v termínu. Pokud mě paměť 
neklame, v posledních několika le-
tech se vždy zpozdil, ale kdo ví… 
Zvraty počasí jsou čím dál častější 
a stále překvapivé.) 
Na stejný den - 11. 11. v 11 ho-
din a 11 minut - připadá jedna vel-
ká událost - otevírají se vína letoš-
ní sklizně. Ochutnávka svatomar-

tinských vín a slavnost s ní spojená 
má rok od roku stále více přízniv-
ců, z nichž se stávají milovníci ná-
poje, v němž je prý pravda. Něco na 
tom je.
Když jsem se jednou ptala osobnos-
tí, které mají s lahodným mokem 
co do činění, zda je ve vínu pravda, 
jedny souhlasily, druhé zaváhaly, ale 
vzápětí konstatovaly, že víno, přebe-
re-li se, rozvazuje jazyk. Pravda ně-
kdy bývá nepříjemná a ne každý si ji 
rád vyslechne.
Svatomartinské mladé víno je… 
mladé, lehké, svěží, voňavé… pro-
stě lahodné a nejsem sama, kdo se 

na ně těší. Domácí vinotéku už mám 
připravenou k doplnění zásob. 
Jestli platí, že víno rovná se pravda, je 
konstatování do pranice, pravdou je 
podle lékařů - kardiologů, že víno, tedy 
jeho střídmé pití, rovná se zdraví. Spor-
ná je svatomartinská husička či koláč-
ky. Loni právě několik dní před svatým 
Martinem jsem si naordinovala kúru, 
která mi měla nastartovat zdravější ži-
votní styl a zbrzdit choutky na všelija-
ká nezdravá lákadla. Na svatého Mar-
tina jsem zhřešila, husičce s červeným 
zelím anebo škvarkům či jiným svato-
martinským pokrmům je těžké odolat. 
Ale proč by ne jednou do roka? 

Už víte, na čem si pochutnáte
11. listopadu? Já ano. A také vím, 
kde a s kým strávím sobotní večer 
7. listopadu. V ústecké hale mezi 
taneční elitou a s některými z vás, 
milými čtenáři Severočeského Me-
tropolu, kteří jste si napsali o vstu-
penky na tradiční (čtyřicátý) Mezi-
národní taneční festival. Vám přeji 
nevšední podívanou a všem dalším 
čtenářům co nejméně sychravých 
listopadových dní.
 
Alena Volfová,
šéfredaktorka
volfova@tydeniky.cz
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První etapa projektu Chrám Chmele a Piva odkryla historickou část 
Pražského předměstí, na kterém je dominantou Chmelový maják. 

Město žádalo o fi nanční prostředky z fondů Regionálního 
operačního programu regionu Severozápad NUTS II, kon-
krétně z výzvy 4.1 pro podporu rozvoje turistického ru-
chu v regionu, a v konkurenci 30 projektů nakonec slavi-
lo úspěch. Celkové náklady představují 245 milionů korun, 
přičemž 85 procent bude hrazeno z prostředků ROP, Ústec-
ký kraj podpořil projekt navýšením svých prostředků na 
7,5 procenta, a tak snížil fi nanční spoluúčast města na nej-
nižší možnou část.
Hlavním cílem projektu Chrám Chmele a Piva je dosaže-
ní rozvoje turistického ruchu nejen ve městě Žatec, ale 
v celém chmelařském regionu. Díky tomu bude zachráně-
na vzácná chmelařská architektura, která se stane místem 
uchování a rozvoje kulturních a chmelařských tradic. Počí-
tá se s vytvářením nových aktivit, které tamní turistiku za-
traktivní. 
Letos na jaře převzali zástupci hlavního dodavatele objek-
ty a zahájili 1. etapu projektu, která v těchto dnech vrcho-
lí. Startovním bodem projektu se stalo Informační centrum 
Žatecké chmelařské oblasti, ve kterém návštěvník bude mít 
možnost poznat současnost i historické tradice území a na-
čerpat informace o všech 300 chmelařských obcích, které 
se na území této chmelařské oblasti nacházejí. Zároveň se 
mu naskytne možnost seznámit se s místními chmelový-
mi produkty a poznat specifi cké léčebné účinky Žatecké-
ho chmele. Ochutnávka několika druhů piv ze žateckého 
chmele bude připravena v restauraci s uvažovaným mini-
pivovárkem s výstavem tisíc hektolitrů. 
Úvodní etapa představuje vybudování Regionálního in-
formačního centra Žatecké chmelařské oblasti, postavení 
40 m vysoké rozhledny - Chmelového majáku, revitaliza-
ci historického skladu a balírny chmele, inženýrských sí-
tí a přeložek, rekonstrukce historických komunikací a Ná-
městí Prokopa Velikého, revitalizace proluky s expozicí če-
sacích strojů. 
Do poloviny příštího roku bude probíhat revitalizace hos-
podářského zázemí chmelařského skladu, rekonstrukce 
historických komunikací a náměstí. Pracovat se bude v Se-
verním dvoře, kde vznikne pivnice, a na instalaci souboru 
technologií multimediálních a řídících zařízení. 
Do konce roku 2010 se očekává ukončení 3. etapy, která za-
hrnuje zázemí pro nejmenší návštěvníky - Jižní zahradu s ce- Text a foto: Pavel Aur

Chrám Chmele a Piva v Žatci
Žatec | Celých sedm let úsilí bylo třeba vykonat, aby byl 
schválen a nastartován projekt Chrám Chmele a Piva 
představující oživení historické části Pražského před-
městí s bývalými chmelařskými objekty. 

lým dětským chmelařským světem. Renovována bude zde-
vastovaná zahrada bývalého Kapucínského kláštera a objekt 
renesanční sladovny, jejíž základy sahají až do 16. století. 
Poslední čtvrtá etapa s termínem dokončení 29. července 
2011 představuje závěr renovace klášterní zahrady a revi-
talizace bývalé renesanční sladovny, která by po dokončení 
měla sloužit k pořádání společenských akcí.
Návštěvník bude při prohlídce Chrámu Chmele a Piva do-
statečně motivován k vyjížďce po chmelařském regionu 
a k návštěvě dalších chmelařských obcí, agrofarem a turis-
tických zajímavostí. Turistické infocentrum Žatecké chme-
lařské oblasti bude nabízet kompletní rejstřík turistických 
služeb včetně zabezpečení netradičního ubytování a stra-
vování na agrofarmách, které již vznikají v okolních obcích. 
Jedním z dalších úkolů budoucího managementu vznikají-
cího turistického produktu bude i pomoc zemědělcům při 
získávání dotací na rozvoj jejich farem.


